
Ret til selvbestemmelse 

 

Folketingets beslutning om, at alle børn i daginstitutionerne skal sikres et sundt måltid mad en gang om 

dagen, finder jeg er rigtig. Jeg mener blot ikke, at det er rimeligt, at de på Christiansborg i detaljer skal 

bestemme, hvorledes denne opgave skal løses.  

I denne uge har børne‐ og ungdomsudvalget fortsat besøgsrunden ude på daginstitutionerne, og vi kan 

konstatere, at vi har mange gode men også meget forskellige institutioner i Viborg Kommune. Både hvad 

angår de fysiske rammer men også hvad angår, hvilke ting man vægter højest på den enkelte institution. 

Fælles for alle er, at der er mange dygtige medarbejdere, der brænder for ideer, der kan løfte lige præcis 

deres institution.   

Forældre og børn er forskellige, og derfor er der også forskellige måder, som forældrene og institutionerne 

ønsker at udmønte folketingets beslutning på.  Når rammerne er lagt centralt fra, så mener jeg generelt, at 

det er vigtigt, at så mange beslutninger som muligt skal tages decentralt – derude hvor man ved, hvor 

”skoen trykker”. 

Lad os værne om institutionernes ret til selvbestemmelse. Derigennem kan den naturlige kreativitet og 

virkelyst, som vi har set udfolde sig, fortsat blomstre. 
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